
Protokół Nr III/2010 

z obrad III sesji Rady Miasta Rypina w dniu 14 grudnia w Urzędzie Miejskim w Rypinie 

pod przewodnictwem p. Joanny Krukowskiej – Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

Na stan 15 radnych obecnych było 15. 

Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Sprawy organizacyjne : 

a) otwarcie obrad III sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c/   przyjęcie protokołu I  sesji. 

      2.  Informacja  Burmistrza Rypina o podmiotach, w których jest wykonywana kara  

      ograniczenia  wolności oraz  praca społecznie  użyteczna. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

            a/ w sprawie  wyboru Przewodniczących stałych komisji Rady Miasta Rypina 

                ( projekt uchwały Nr   III/5/10 ) 

b/ w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina 

    ( projekt uchwały Nr III/6/10) 

            c/  w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Rypina  

                ( projekt uchwały Nr III/ 7 /10 ) 

           d/  w sprawie powołania Komisji doraźnej do opracowania zmian Statutu Miasta  

                 Rypina ( projekt uchwały Nr III/ 8 / 10 ) 

           e/ w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Rypina 

      ( projekt uchwały Nr III/ 9/10), 

            f/ w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Rypina limitu kilometrów w jazdach  

     lokalnych samochodem prywatnym ( projekt uchwały  Nr III/  10/10), 

            g/ w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady     

                 Miasta Rypina ( projekt uchwały Nr III/ 11/10 ),  

            h/ w sprawie wyboru Przedstawicieli Gminy Miasta Rypina do Stowarzyszenia Gmin  

                 Ziemi Dobrzyńskiej ( projekt uchwały Nr III/ 12/10 ), 

 i/ w sprawie wyboru przedstawicieli  Gminy Miasta  Rypina do Zgromadzenia     

     Związku Gmin Rypińskich  ( projekt uchwały Nr  III/ 13/10 ) 



 

      j/  w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „SOS – tu przedszkole jest” w   

          ramach  Priorytetu  IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Działanie 9.1  

          Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług                  

          edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie  9.1.1. Zmniejszenie    

          nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej ( projekt uchwały  

          Nr III / 14 / 10 ). 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

5. Wnioski i zapytania mieszkańców. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad  III Sesji  Rady Miasta Rypina. 

 

Ad.1a 

Przewodniczący Rady Miasta – p. Joanna Krukowska otworzyła obrady III sesji. Stwierdziła, 

że na sali jest 15 radnych, sesja jest więc prawomocna do podejmowania uchwał.  

 

Ad.1b 

Przewodniczący Rady – p. Joanna Krukowska przedstawiła porządek obrad sesji. 

Przewodniczący Rady zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały, który radni otrzymali w dniu wcześniejszym. Uchwała w sprawie przystąpienia do 

realizacji projektu „SOS – tu przedszkole jest” w ramach Priorytetu IX Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych i 

zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, 

Poddziałanie  9.1.1. Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji 

przedszkolnej. 

Przewodniczący Rady poddała wniosek pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym” wniosek przyjęła.                                   

Radny p. Sławomir Pawłowski z kolei zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad 

punktu 3f  w sprawie ustalenia diet i kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miasta 

Rypina ( projekt uchwały Nr III/ 10 /10 ). 

Przewodniczący Rady poddała wniosek pod głosowanie. 



Rada Miasta Rypina 7 głosami „za”, przy 8 „przeciwnych” wniosek odrzuciła.  

Radny p. Mirosław Marynowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad ( po 

punkcie 3c) podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej – doraźnej do 

opracowania zmian statutu miasta Rypina.  

Przewodniczący Rady poddała wniosek pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła.   

Następnie Przewodniczący Rady poddała porządek obrad pod głosowanie z uwzględnieniem 

przyjętych wniosków.  

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła porządek obrad sesji. 

                                                                                                                                                                              

Ad.1c 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła protokół  I sesji. 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Miasta – Joanna Krukowska odczytała informację na temat Burmistrza 

Rypina o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca 

społecznie użyteczna. Pytań radnych co do informacji nie było.  

Informacja stanowi zał. Nr 2 do protokołu.  

Ad.3a 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/5/10 w 

sprawie wyboru Przewodniczących stałych komisji Rady Miasta Rypina. 

Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby podzielić to na poszczególne Komisje i 

zgłaszać kandydatów na Przewodniczących poszczególnych Komisji. 

Radni zaakceptowali tę propozycję.  

Zgłaszano kandydatury do poszczególnych komisji. 

Komisja Rewizyjna 

Radny p. Sławomir Pawłowski na Przewodniczącego w/w Komisji zgłosił kandydaturę 

radnego p. Pawła Sobierajskiego.  

Radny p. Mirosław Marynowski zgłosił kandydaturę radnego p. Dariusza Kędzierskiego. 

Obydwaj panowie radni wyrazili zgodę na kandydowanie na to stanowisko.  

Poddano kandydatury pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 7 głosami „za”, przy 8 „przeciwnych” odrzuciła kandydaturę p. P. 

Sobierajskiego. 



Rada Miasta Rypina 8 głosami „za”, przy 3 „przeciwnych” i 4 „wstrzymujących” 

dokonała wyboru radnego p. Dariusza Kędzierskiego na Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej.  

 

Komisja Budżetu i Gospodarki Miejskiej 

Radny p. Sławomir Pawłowski na Przewodniczącego w/w Komisji zgłosił kandydaturę 

radnego p. Krzysztofa Maciejewskiego.  

Radny p. Jarosław Sochacki zgłosił kandydaturę radnego p. Mirosława Marynowskiego.  

Obydwaj panowie radni wyrazili zgodę na kandydowanie na to stanowisko.  

Poddano kandydatury pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 7 głosami „za”, przy 8 „przeciwnych” odrzuciła kandydaturę p. 

Krzysztofa Maciejewskiego.  

Rada Miasta Rypina 8 głosami „za”, przy 2 „przeciwnych” i 5 „wstrzymujących” 

dokonała wyboru radnego p. Mirosława Marynowskiego na Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

 

Komisja Oświaty 

Radny p. Paweł Sobierajski na Przewodniczącego w/w Komisji zgłosił kandydaturę radnego 

p. Sławomira Pawłowskiego.  

Radny p. Janusz Chojnacki zgłosił kandydaturę radnego p. Jarosława Sochackiego.  

Obydwaj panowie radni wyrazili zgodę na kandydowanie na to stanowisko.  

Poddano kandydatury pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 7 głosami „za”, przy 8 „przeciwnych” odrzuciła kandydaturę p. 

Sławomira Pawłowskiego.  

Rada Miasta Rypina 8 głosami „za”, przy 1 „przeciwnym” i 6 „wstrzymujących” 

dokonała wyboru radnego p. Jarosława Sochackiego na Przewodniczącego Komisji 

Oświaty.  

 

Komisja Kultury Sportu Zdrowia i Opieki Społecznej 

Radny p. Sławomir Pawłowski na Przewodniczącego w/w Komisji zgłosił kandydaturę 

radnego p. Romana Bytnera.  

Radna p. Hanna Pawlak zgłosiła kandydaturę radnej p. A. Ziółkowskiej.  

Obydwie osoby wyraziły zgodę na kandydowanie na to stanowisko.  



Rada Miasta Rypina 7 głosami „za”, przy 8 „przeciwnych” odrzuciła kandydaturę p. 

Romana Bytnera. 

Rada Miasta Rypina 8 głosami „za”, przy 6 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym” 

dokonała wyboru radnej p. Aleksandry Ziółkowskiej na Przewodniczącą Komisji 

Kultury Sportu Zdrowia i Opieki Społecznej. 

 

Komisja Porządku Publicznego Handlu i Usług 

Radny p. Sławomir Pawłowski na Przewodniczącego w/w Komisji zgłosił kandydaturę 

radnego p. Romana Gładkowskiego. 

Radny p. Mirosław Marynowski zgłosił kandydaturę radnego p. Janusza Chojnackiego. 

Obydwaj panowie radni wyrazili zgodę na kandydowanie na to stanowisko.  

Rada Miasta Rypina 7 głosami „za”, przy 1 „przeciwnym” i 7 „wstrzymujących” 

odrzuciła kandydaturę p. Romana Gładkowskiego.  

Rada Miasta Rypina 8 głosami „za”, przy 2 „przeciwnych” i 5 „wstrzymujących” 

dokonała wyboru radnego p. Janusza Chojnackiego na Przewodniczącego Komisji 

Porządku Publicznego Handlu i Usług. 

Następnie Przewodniczący Rady – Joanna Krukowska poddała projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za” przy 3 „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

III/5/10 w sprawie wyboru Przewodniczących stałych komisji Rady Miasta Rypina. 

Uchwała Nr III/5/10 stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Ad.3b 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/6/10 w 

sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina.  

Poprosiła o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji Rewizyjnej.  

Radny p. Dariusz Kędzierski zgłosił radnego p. Henryka Żywockiego.  

Pan Henryk Żywocki wyraził zgodę na kandydowanie.  

Radny p. Sławomir Pawłowski zgłosił radnego p. Pawła Sobierajskiego.  

Pan Paweł Sobierajski wyraził zgodę na kandydowanie.  

Radna p. Aleksandra Ziółkowska zgłosiła radnego p. Krzysztofa Maciejewskiego. 

Pan Krzysztof Maciejewski wyraził zgodę na kandydowanie.  

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła listę członków Komisji 

Rewizyjnej.  



Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr III/6/10 w 

sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina. 

Uchwała Nr III/6/10 stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.3c 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/7/10 w 

sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Rypina. 

Poprosiła o zgłaszanie kandydatów w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji 

Rady Miasta Rypina. 

Ogłosiła 5 min przerwy w sprawie uzgodnienia i wpisywania się radnych do poszczególnych 

Komisji.  

Po przerwie Pani Przewodnicząca odczytała składy Komisji poddając je pod głosowanie.  

 Komisja Budżetu i Gospodarki Miejskiej:  

- Marynowski Mirosław-Przewodniczący Komisji 
- Bytner Roman 
- Federowicz Alicja 
- Gładkowski Roman 
- Ziółkowska Aleksandra 
- Pawłowski Sławomir 
- Maciejewski Krzysztof 
- Pawlak Hanna 
- Krukowska Joanna 
- Kędzierski Dariusz Zbigniew 
- Sobierajski Paweł 
- Sochacki Jarosław 
- Furman Leszek 
- Żywocki Henryk 
Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła skład członków Komisji 

Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Komisja Oświaty: 

- Sochacki Jarosław- Przewodniczący  Komisji 
- Pawłowski Sławomir 
- Mirosław Marynowski  
- Krukowska Joanna 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła skład członków Komisji 

Oświaty. 

 

 

 



 Komisja Kultury Sportu Zdrowia i Opieki Społecznej:  

- Ziółkowska Aleksandra-Przewodniczący Komisji 
- Roman Bytner 
- Pawlak Hanna 
- Federowicz Alicja 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła skład członków Komisji  

Kultury Sportu Zdrowia i Opieki Społecznej. 

 

 Komisja Porządku Publicznego Handlu i Usług:  

- Chojnacki Janusz-Przewodniczący Komisji 
- Marynowski Mirosław 
- Żywocki Henryk 
- Gładkowski Roman 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła skład członków Komisji 

Porządku Publicznego Handlu i Usług. 

Komisji Rewizyjna: 

- Kędzierski Dariusz Zbigniew-Przewodniczący Komisji 
- Maciejewski Krzysztof 
- Żywocki Henryk  
- Sobierajski Paweł 
 
Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła skład członków Komisji 

Rewizyjnej.  

Następnie Pani Przewodnicząca podjęła pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/7/10 w 

sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Rypina. 

Uchwała Nr III/7/10 stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  

 

Ad.3d 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/ 8/ 10 

w sprawie powołania Komisji doraźnej do opracowania zmian Statutu Miasta Rypina. 

Do Komisji zgłoszono radnych w osobach: 

- Marynowski Mirosław 
- Kędzierski Dariusz Zbigniew 
- Pawłowski Sławomir 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/ 8 /10  

w sprawie powołania Komisji doraźnej do opracowania zmian Statutu Miasta Rypina. 

Uchwała Nr III/8/ 10 stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 



 

Ad.3e 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/9/10 w  

sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Rypina. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/9/10 w  

sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Rypina. 

Uchwała Nr III/9/10 stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  

 

Ad.3f 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/10/10  

w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Rypina limitu kilometrów w jazdach lokalnych 

samochodem prywatnym. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/10/10  

w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Rypina limitu kilometrów w jazdach 

lokalnych samochodem prywatnym. 

Uchwała Nr III/10/10 stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  

 

Ad.3g 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/11/10  

w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miasta 

Rypina. 

Zdaniem radnego p. Pawłowskiego nie jest to kwestia najważniejsza i uchwałę można podjąć 

na następnej sesji.  

Radny p. Kędzierski pytał p. radcę prawnego, czy można tę uchwałę odłożyć na później, czy 

należy podjąć ją dzisiaj?  

Zdaniem p. radcy jest ona w porządku obrad, jest więc przedmiotem obrad tej sesji.  

W tej sytuacji padały propozycje, co do wysokości diet. 

Radny p. Sobierajski zaproponował, aby obecne stawki diet pomniejszyć o 10%.  

Radna p. Hanna Pawlak proponowała z kolei, aby dietę pozostawić na tym samym poziomie 

jak dotychczas i określić to procentowo, czyli 65% najniższej krajowej dla zwykłego członka 

Komisji, 75% dla Przewodniczącego Komisji, 85% dla V-ce Przewodniczącego Rady i 100% 

dla Przewodniczącego Rady.  

Radny p. Mirosław Marynowski zaproponował, aby w uchwale pojawił się zapis dot. 

usprawiedliwienia nieobecności radnych na posiedzeniach. 



Zdaniem p. radcy takie usprawiedliwienie winno być przedstawiane Przewodniczącemu Rady 

i Przewodniczącym Komisji. 

Radny p. Furman zgłosił wniosek formalny, aby projekt uchwały odesłać do Komisji 

Budżetu.  

Przewodnicząca Rady poddała wniosek pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 7 głosami „za” przy 8 „przeciwnych” wniosek odrzuciła.  

Następnie poddano pod głosowanie wniosek dot. wprowadzenia w § 2 zapisu, że nieobecność 

na sesji lub posiedzeniu Komisji usprawiedliwiają Przewodniczący Rady i Przewodniczący 

Komisji.  

Rada Miasta Rypina 10 głosami „za” przy 5 „wstrzymujących” wniosek przyjęła.  

Przewodnicząca poddała też pod głosowanie wniosek p. H. Pawlak o ustalenie % diet. ( Pani 

skarbnik dodała, żeby był to procent od najniższego minimalnego wynagrodzenia i, żeby było 

to zaokrąglone do pełnych złotych). 

Rada Miasta Rypina 8 głosami „za” przy 6 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym” 

wniosek przyjęła. 

Pan Marynowski zgłosił wniosek o wykreślenie § 6 mówiącego o rewaloryzacji diet o stopę 

inflacji każdego roku.  

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały z uwzględnieniem 

przyjętych poprawek.  

Rada Miasta Rypina 10 głosami „za”, przy 4 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym” 

podjęła uchwałę Nr III/11/10 w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla radnych Rady Miasta Rypina. 

Uchwała Nr III/11/10 stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  

 

Ad.3h 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/12 /10  

w sprawie wyboru Przedstawicieli Gminy Miasta Rypina do Stowarzyszenia Gmin Ziemi 

Dobrzyńskiej. 

Radny Mirosław Marynowski na w/w przedstawicieli zaproponował Burmistrza p. Pawła 

Grzybowskiego i radnego p. Krzysztofa Maciejewskiego.  

Obaj panowie wyrazili zgodę. 

 

 



Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/12 /10  

w sprawie wyboru Przedstawicieli Gminy Miasta Rypina do Stowarzyszenia Gmin 

Ziemi Dobrzyńskiej. 

Uchwała Nr III/12/ 10 stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  

 

Ad.3i 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/13 /10 

w sprawie wyboru przedstawicieli  Gminy Miasta  Rypina do Zgromadzenia  Związku Gmin 

Rypińskich. 

Radna p. Hanna Pawlak zaproponowała p. Mirosława Marynowskiego. 

Radny p. Mirosław Marynowski zaproponował p. Krzysztofa Maciejewskiego. 

Obaj panowie wyrazili zgodę. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

III/13 /10 w sprawie wyboru przedstawicieli  Gminy Miasta  Rypina do Zgromadzenia  

Związku Gmin Rypińskich. 

Uchwała Nr III/13 /10 stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  

 

Ad.3j 

Przewodniczący Rady Miasta Joanna Krukowska przedstawiła projekt uchwały Nr III/14 /10  

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „SOS – tu przedszkole jest” w ramach 

Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans 

edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 

oświaty, Poddziałanie  9.1.1. Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji 

przedszkolnej. 

Radny p. Mirosław Marynowski zapytał, dlaczego ta uchwała nie została wcześniej przesłana 

radnym? Prosił również o wyjaśnienie tematu realizacji tej uchwały? 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Obsługi Oświaty p. M. Świtalska wyjaśniła, że konieczność 

podjęcia tej uchwały wyniknęła w ostatnich dniach, ponieważ Urząd Marszałkowski 

przygotowuje umowę do podpisania. Jest to dwu i pół roczny projekt ( od 1 stycznia 2011- do 

czerwca 2013 r.) na kwotę prawie 1.5 mln zł. z kwotą dofinansowania na prawie 1.229 mln zł. 

Należało wykazać się 15% wkładem własnym nie pieniężnym lecz w postaci wynajmu sal w 

naszych przedszkolach. Projekt polega na tym, że uruchomiony zostanie 1 dodatkowy oddział 

integracyjny 10 godzinny dla 20 dzieci w tym czworga dzieci niepełnosprawnych. Kolejne 



działanie to wydłużenie godzin pracy przedszkoli ( o 2godz. dziennie) oraz sobotnie zajęcia 

dla 24 przedszkolaków, pomoc logopedyczna i psychoterapeutyczna. 

Radny p. Janusz Chojnacki poprosił o wypowiedzenie się dyrektorów przedszkoli na temat 

wprowadzenia tego programu do przedszkoli. 

Dyrektor Przedszkola Nr 1 – p. Z. Liszewska zapewniała, że wprowadzenie tego projektu 

będzie na pewno z korzyścią dla przedszkoli. Z tego projektu skorzystają wszystkie 

przedszkola.  

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/14/10  

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „SOS – tu przedszkole jest” w ramach 

Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Działanie 9.1 Wyrównywanie 

szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w 

systemie oświaty, Poddziałanie  9.1.1. Zmniejszenie nierówności w stopniu 

upowszechniania edukacji przedszkolnej. 

Uchwała Nr III/14/10 stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  

 

Ad.4 

Radny p. Sochacki jako Przewodniczący Komisji Oświaty zadeklarował kwotę 100 zł. co 

miesiąc z diety radnego na stypendia dla uzdolnionej młodzieży. 

Radny p. Chojnacki przypomniał, że w poprzedniej kadencji pojawiały się głosy, aby Rada 

miała odrębną obsługę prawną niezależną od obsługi prawnej Urzędu. Chciałby, aby jego 

wypowiedź była potraktowana jako wniosek nieformalny. 

Radny p. Sławomir Pawłowski stwierdził, iż w poprzedniej kadencji wielokrotnie mówiono o 

budżecie i o oszczędnościach. Drugi prawnik, który byłby dla Rady Miasta, było by to 

nieroztropne myślenie o naszym budżecie. Będzie namawiał wszystkich radnych, aby 

pozostał jeden prawnik z którego będą wspólnie korzystać.  

Radny p. Mirosław Marynowski zadał pytanie do służb odpowiedzialnych za zimowe 

odśnieżanie miasta. W tej chwili jest dość trudna sytuacja a ma wrażenie, że wraz z ciszą 

wyborczą skończyło się odśnieżanie miasta.  

Radna p. Ziółkowska uważa, że służby porządkowe naszego miasta robią naprawdę dużo. 

Pracownicy Spółdzielni Mieszkaniowej odśnieżają chodniki. Pracownicy „KOMESU” 

wywożą śnieg. Nie można powiedzieć, że wszystkie części miasta są nie odśnieżone. Gorzej 

jest na obrzeżach miasta.  

Radny p. Kędzierski dodał, że w centrum miasta na ul. Rynek służby porządkowe zaczęły 

odśnieżać tydzień po opadach śniegu. Może na osiedlach służby pracowały sprawnie, 



natomiast w centrum miasta, gdzie przyjeżdżają osoby z zewnątrz i chcą parkować to nie ma 

miejsc a zalegający śnieg wręcz uszkadza auta.  

 

Ad.5 

Pan Zdzisław Pułtuski poruszył problemy na które nie dostał odpowiedzi w poprzedniej 

kadencji. Zwrócił się do burmistrza z pytaniem jak to jest, że Dyrektor MZOO p. M. 

Świtalska wykonuje pracę na kilku etatach? Ile tych etatów jest i jak to jest możliwe? 

Poruszył również temat narzekania nauczycieli na małe zarobki. Tymczasem według 

oświadczeń majątkowych nauczycieli, którzy są radnymi zarobki wahają się w granicach od 

3500zł – 5000zł. Zapytał również, ile z przeznaczonych pieniędzy unijnych w projekcie 

uchwały Nr III/14/10 przeznaczonych będzie na płace nauczycieli. Jego zdaniem dzieci 

dostają minimalne pieniądze z Unii. Dodał, że w lokalnej gazecie „Czas Rypina” podane są 

informacje państwa radnych na temat realizacji ich planów podczas całej kadencji. Z 

wypowiedzi tych wynika, że radni podczas całej swej kadencji podejmą się 1 lub 2 spraw np. 

powstanie parkingów na swoim osiedlu lub remont ulic. Zadał również pytanie, dlaczego na 

wjeździe do miasta na skrzyżowaniu ul. Młyńska - Warszawska pozostawiony został „toi - 

toi” gdzie roboty uliczne w tym miejscu zostały dawno zakończone. Co do tego skrzyżowania 

to zostało ono poprawione w postaci dodania kostki najazdowej natomiast zlikwidowano 

część chodnika i nie ma w tej chwili przejścia dla pieszych z ul. Ogrodowej przez Młyńską na 

ul. Warszawską, chodnik się urywa i jest trawnik. Na ul. Wojska Polskiego położony został 

niedawno asfalt, a dużo poniżej dopiero kratki ściekowe. Po ulewach pojawiają się na tej 

ulicy ogromne kałuże a samochody opryskują przechodniów. Poprosił również burmistrza o 

to, aby przyjrzał się wydatkom jakie były do tej pory robione w RCPiK (kino), gdzie na 

spotkanie z jednym z biznesmenów Dyrektor p. Paweł Moliński polecił kupić 4 kg ciasta. 

Przewodniczący Rady – pani Joanna Krukowska prosiła p. Pułtuskiego jeśli ma więcej 

wniosków to, żeby złożył je na piśmie do pana burmistrza. Wnioski te będą rozpatrywane w 

poszczególnych komisjach. Dodała również, że jest odpowiedzialna za sprawny przebieg sesji 

i prosi o przedstawienie najbardziej pilnych spraw.  

Pan Pułtuski zauważył, że pan burmistrz na bieżąco notuje jego wszystkie wnioski a jego 

wypowiedź nie utrudnia przebiegu sesji. Skierował również pytanie do radnej p. Alicji 

Federowicz czy moralnie jest w porządku łączenie mandatu radnego z członkostwem w 

Radzie Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej. Osobę pana Prezesa Spółdzielni odczuwają 

wszyscy w mieście bo jest to człowiek, z którym nikt nie może nawiązać żadnej współpracy. 



Pani Przewodnicząca stwierdziła, że nie jest to miejsce do prowadzenia takich rozmów. 

Poprosiła aby nie poruszać strony prywatnej osób, które tu nie przebywają.  

Pan Zdzisław Pułtuski nie zgodził się ze zdaniem Przewodniczącej Rady. Dodał również, że 

radna p. Federowicz nie jest osobą prywatną lecz publiczną.  

Radna p. Federowicz wyjaśniła, że do Spółdzielni wybrali ją mieszkańcy. Była dopiero na 2 

zebraniach i nie jej osądzać pana prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej. W poprzedniej kadencji 

wszyscy radni ciężko pracowali na poszczególnych komisjach. Zwróciła się do pana 

Pułtuskiego, żeby nie rozliczał radnych z ich decyzji, ponieważ najpierw trzeba zacząć od 

siebie. Przypomniała, że kandydował na radnego i mieszkańcy go nie wybrali. Niewolno 

nikogo oceniać jeżeli samemu nie jest się w porządku. Ludzie im zaufali i dlatego niektórzy 

radni są po 2-3 kadencje a cztery kolejne lata pokarzą jak pracują z nowym burmistrzem.  

Radny p. Kędzierski odpowiadając na pytanie p. Pułtuskiemu na temat streszczenia artykułu 

w „Czasie Rypina” na temat co każdy radny zrobi w tej kadencji, wyjaśnił, że pani z redakcji 

zadała pytanie „Co każdy z radnych chciałby zrobić w swoim okręgu dla mieszkańców?” i 

poprosiła o podanie jednej najważniejszej inwestycji. Dodał, że radni wiedzą co jest do 

zrobienia w mieście. Z tego artykułu wyniknęło, że radni chcą zrealizować jedną inwestycje, 

co jest oczywiście nieprawdą. Stwierdził, że bardzo żałuje, że mieszkańcy tak to odebrali. 

Dodał również, że chcą zrobić dużo dla miasta i nie ograniczą się do jednej inwestycji.  

 

Ad.6 

Burmistrz p. Paweł Grzybowski odpowiadając na pytanie p. Chojnackiego w sprawie obsługi 

prawnej Rady Miasta stwierdził, że sam jako radny apelował o to, aby Rada Miasta miała 

własną obsługę prawną. Sąsiedni powiat ma dwóch radców prawnych, wiele samorządów ma 

3 i 4 radców. To nie jest kwestia liczby, to jest kwestia bycia fachowcem samorządowym. 

Miasto to nie tylko problemy samorządowe, ponieważ radca prawny wielokrotnie 

reprezentuje miasto w wielu sprawach. Burmistrz zgodził się ze słowami p. Pawłowskiego – 

co do taniego Urzędu. Kwestią będzie, to aby wynegocjować z przyszłymi radcami takie 

kwoty, aby nie wpłynęły one na złą sytuację finansową Urzędu.  

W sprawie odśnieżania miasta burmistrz stwierdził, że jako burmistrz elekt miał mniejszą 

władzę, niż jako radny. Pytał o reakcję Prezesa „Komes-u” na zgłoszenie radnego 

Marynowskiego. 

Radny p. M. Marynowski stwierdził, że reakcja była lecz nie chodzi o jednorazowe działanie 

tylko o to, aby w czasie „akcji zima” powstał zmianowy tryb pracy. Na parkingach w ciągu 

dnia jest dużo samochodów więc nie da się ich odśnieżyć lecz służby porządkowe w innych 



miastach pracują w nocy. Zaproponował wprowadzić system zmianowy w naszym mieście, 

żeby „akcja zima” odniosła rezultaty odczuwalne przez mieszkańców.  

Burmistrz poprosił o wypowiedz na ten temat prezesa „Komes-u”. 

Prezes „Komes-u” p. Pączkowski wyjaśnił, że samochody zaparkowane są w dzień i w nocy. 

Ul. Rynek została odśnieżona w miejscach, gdzie nie było samochodów. Prezes 

zaproponował, że „Komes” będzie informował mieszkańców 2 dni przed tym, by o określonej 

godzinie danego dnia mieszkańcy przestawiali samochody, by umożliwić wywiezienie śniegu.  

Radny Janusz Chojnacki proponował aby, do tej akcji włączyć straż miejską, która powinna 

informować mieszkańców poprzez ulotki za szybami lub przez bezpośrednie dotarcie do 

kierowców. Dodał, że sytuacja jest trudna nie w centrum lecz w całym mieście.  

Pan Burmistrz odpowiadając p. Pułtuskiemu wyjaśnił, że jeżeli chodzi o zarobki p. 

Świtalskiej Dyrektor MZOO to sprawdzi oświadczenie majątkowe. Co do przejścia dla 

pieszych na ul. Warszawskiej, jest to droga wojewódzka, więc nie ma na nią wpływu lecz 

spotka się z pracownikami Urzędu i wystosuje odpowiednie pisma. Co do ul. Wojska 

Polskiego udzieli odpowiedzi na najbliższej sesji. Wydatki w Kinie RCPiK będzie badała 

Komisja Rewizyjna. Burmistrz dodał również, że zależy mu na tym, aby zrobić bilans 

otwarcia jego pracy w Urzędzie. Zależy mu, aby budżet miasta został rzetelnie przedstawiony 

i na początku roku społeczeństwo miało taką informację.  

Radny p. Sławomir Pawłowski odniósł się do wypowiedzi p. burmistrza w sprawie obsługi 

prawnej. Stwierdził, że dwóch prawników to oznacza dwie pensje. Dlatego jego zdaniem 

jeden prawnik byłby wystarczający.  

Radny Mirosław Marynowski wyjaśnił, że jako samorząd Miejski powinniśmy czerpać 

wzorce z innych samorządów. W samorządzie powiatowym jest dwóch radców prawnych i 

funkcjonuje to bardzo dobrze. Radcowie nawzajem się uzupełniają. Dodał, że nie muszą to 

być pełne etaty. Pozwoli to nam na sprawne funkcjonowanie Rady i Urzędu Burmistrza.  

Radna Ziółkowska uważa, że przy tak zadłużonym budżecie w zupełności wystarczy jeden 

radca prawny. 

Burmistrz przyjął uwagi radnych lecz wyjaśnił, że ostateczna decyzja należy do niego. 

Obiecał, że przeanalizuje dokładnie sąsiednie samorządy. Będzie kierował się przede 

wszystkim finansami, w drugiej kwestii ilością radców prawnych i wzorcami jakimi kierują 

się sąsiednie miasta. Tematów prawnych jest bardzo wiele, nie tylko administracyjnych ale i 

sprawy środków unijnych oraz sprawy, które miasto prowadziło w sądach. Trzeba policzyć 

zyski i straty czy warto zatrudnić dwóch prawników i nie ryzykować decyzjami w późniejszej 



przyszłości, czy też pozostać przy jednym radcy prawnym. Stwierdził, że tę decyzję podejmie 

na własną odpowiedzialność, ale wcześniej skonsultuje to z radnymi. 

Radny p. Maciejewski dodał, że jeżeli chodzi o wybór radcy prawnego to ważna jest jakość i 

doświadczenie. Bo dwóch kiepskich może więcej szkód narobić niż jeden dobry. Nie jest 

przeciwny, lecz radzi by poszukać dobrego radcy z wiedzą i doświadczeniem.   

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Miasta – p. Joanna Krukowska zamknęła obrady III sesji.  

 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady  Miasta  

 

Mariola Jędrzejewska                                                mgr inż. Joanna Krukowska 

 

 

 

 

 

 

 


